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Isten szava hatIsten szava hat
Fohász: Mennyei Atyánk, az Úr Jézus Krisztus által! Leborulva köszönjük meg kegyelmedet és

szeretetedet, amelyeket az elmúlt héten is tapasztalhattunk. Külön köszönjük, hogy Te mindennap fe-
lénk fordulsz, igéden keresztül szólsz hozzánk. Mert elsősorban Rád van szükségünk. Nem az aján-
dékaid, hanem Te magad kellesz nekünk. Szót szeretnénk most is hallani Tőled. Kérünk, végezd el,
hogy az ige elhatoljon szívünk,  lényünk közepébe, és ott  munkálkodjon. Mert ha nem Te szólsz,
Urunk, a szó fülig ha érhet, de szívig nem mehet.

Dicsőítünk hatalmadért, amiről a természet is beszél. Nincs Hozzád fogható, Uram, sem égen,
sem földön. Mindeneknél hatalmasabb vagy, az embernél is. Hódolatunkat érdemled. Köszönjük az
élet ajándékát, de bocsásd meg, hogy ezt annyira nem becsüljük. Bocsásd meg az Úr Jézus érdemé-
ért a hűtlenségünket, elfordultunk Tőled, sátán szavára hallgattunk, és ma sincs ez másként. De
megköszönjük, hogy mindezek ellenére nem fordultál el tőlünk, hanem utánunk jössz és szólsz.  Ál-
dott légy, Úr Jézus, hogy azért jöttél a földre, hogy visszafordíts minket az Atyához. Köszönjük,
hogy még van kegyelem, és így van esélyünk a megbocsátásra, az újrakezdésre. Könyörülj, hogy
megragadjuk ezt az áldott lehetőséget. Végezd el bennünk, hogy ne a világra figyeljünk, és ne a kí-
vánságaink vezessenek, hanem legyünk képesek ezekre nemet mondani. Ha Te uralkodsz bennünk,
akkor mindez valóra válik. Köszönjük, hogy jöhetünk most Hozzád, és kérünk, gyógyítsd, formáld a
szívünket, hogy egyre inkább kiábrázolódjék bennünk a Krisztus. 

Ámen!

Máté evangéliuma tizenharmadik fejezetében példázatcsokrot olvashatunk. Az Úr Jézus Krisztus
ezek által tanítja az Őt hallgató embereket. Ezek a példázatok az életből vett kis történetek, amelye-
ken keresztül Isten országának igazsága tárul fel előttünk. A példázat segít is, meg nehezít is. Segít,
mert az ismert, az élethez köthető képanyag megmarad az emberekben. Magukkal tudják vinni, és
otthon gondolkodhatnak rajta, és másokkal is meg tudják beszélni. Azért fontos ez, mert akkor nem
lehetett rögzíteni az elhangzottakat semmilyen adathordozóra. A szinte egyedüli és mindenki által
elérhető hordozóeszköz az agy volt. Aki figyelt, az könnyűszerrel megjegyezte az elhangzottakat. A
nehezítés abban mutatkozik meg, hogy maga a képanyag csak az üzenet hordozója, az üzenetet az
érti meg, aki túlmegy a láthatón, és gondolkodik, aki keresi, mit is mond nekem a példázat által Jé-
zus. Mert mondani akar valamit. Ő nem csak annyit akar, hogy ezeket a kis történetecskéket megta-
nuljuk, továbbadjuk, hanem azt, hogy Isten országának üzenetét megértsük.  Azt akarja, hogy feltá-
ruljon Isten akarata, terve, és kinyíljon előttünk Isten országának kapuja. Az a cél, hogy megismer-
jük Istent, Ő pedig Jézus Krisztus által ismerhető meg igazán.

Akkor ismerjük meg,  ha  hallgatjuk Őt. Ehhez keresni kell a Vele való  kapcsolatot. Oda kell
menni Hozzá, és hallgatni Őt. Ezt tették azok, akik ott vannak Jézus körül. És ezt tesszük mi is,
amikor elmegyünk a gyülekezetbe és meghallgatjuk az igehirdetést. De amikor a Bibliát kézbe vesz-
szük és olvassuk, akkor is Őt keressük, és az Ő szavára figyelünk. 
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Megragadott, hogy az Úr csak kiment a tenger partjára, és leült, várta az embereket. És azok jöt-
tek, mert a Lénye vonzotta őket. Nem látunk itt propagandát, senki nem rak ki plakátokat, nincse-
nek videohívogatások, és kényszerítéssel sem találkozunk. Amit Jézus képvisel, az az Isten országá-
nak lényege és atmoszférája.  És ennek ellenére özönlenek az Úrhoz. Nem Ő akar tömeget, nem a
létszámra, és nem is a pénzre fekteti a hangsúlyt. Ő magát az éhező, szomjazó, testi, lelki beteg em-
bert várja. Azokat, akik felismerik, hogy baj van, és jobbra vágyakoznak. Azok jönnek, akik érzéke-
lik azt a mást, amit Jézus hozott, és részesei szeretnének lenni. Isten országa nem erőszakkal hódít,
hanem az ige hirdetése által. Aki hall róla, és észreveszi a különbséget az ember világa és Isten or-
szága között, az jön, az befogadja az igét. Az emberi uralmak mindig kényszert alkalmaznak, Jézus
nem. Megmutatja az ország gazdagságát, elénk tárja annak értékeit, és várja, hogy hogyan döntünk.
Jézus nem tesz erőszakkal keresztyénné senkit. Nem keresztel,  és nem mondja, most keresztyén
vagy. Hinti az igét, mert tudja, hogy az Atya az új és igazi élet kódját az Ő szavába rejtette el. És
akinek a szíve magába fogadja Isten szavát, az átalakul. 

Tehát Jézus nem toboroz, aki jelen van, annak hirdeti  az evangéliumot. Sokan vannak, mert
vonzza őket Jézus Lénye, az a tartalom, amit látnak, és hatalmának megnyilvánulása. Jó ott lenni,
ahol Isten ereje nyilvánul meg. Mert ahol Isten jelen van, ott nem romlás és pusztulás történik, ha-
nem épp az ellenkezője. Azért jött Hozzá a sokaság, mert olyat tapasztalt meg a közelében, amit
máshol nem. Hiába keresték fel a farizeusokat, az írástudókat, elmondták, mit nem szabad, mire vi-
gyázzanak, de a beteg életükkel, a tisztátalan lelkek hatalmával nem tudtak mit kezdeni. Mindenki
maradt abban az állapotban, ahogyan felkereste őket. Nem így volt ez Jézussal kapcsolatban, aki
hittel ment Hozzá, az nem maradt ugyanaz. Lehulltak a bilincsek, meggyógyult a betegség, távoztak
az ördögök, ott addig nem tapasztalt élet fakadt. 

Jöjjünk mi is hittel az Úrhoz, hozzuk minden problémánkat, és megtapasztaljuk, hogy jó Jézus
közelében lenni. Jó megállni a kereszt alatt, mert ott megtisztul az életünk. Ha hittel keressük Őt, mi
is azt tapasztaljuk meg, amit máshol hiába kerestünk.  Igazi, valóságos békességet kapunk. Mi is
meggyógyulunk, mert Jézus sebei gyógyulást szereztek. Hálás szívvel mehetünk tovább, mert Álta-
la lehullnak a bilincsek, és felszabadulunk egy szolgáló életre.

Elcsendesedve vizsgáljuk meg az életünket, gyülekezetünket – mit látnak az emberek, amikor
minket figyelnek? Látható-e Isten országának az ereje, öröme, békéje? Felismerik-e a mai hívőket
látva, hogy jó Jézushoz tartozni? Eljutnak-e oda környeztünk tagjai, hogy nincs jobb, mint Jézus ta-
nítványának lenni? Isten népének az a felelőssége, hogy élete Jézushoz vonzza az embereket. És ez
akkor lehetséges, ha mi magunk is kapcsolatban vagyunk Vele, és éljük is, amit hiszünk. Jézus kö-
vetőinek az élete más, mint a világ élete. De valóban más? Meglátszik a munkához, az anyagiakhoz,
a másik nemhez, a házassághoz való viszonyulásunkon, hogy másképp tesszük, mint a nem hívők?
Mert ha igen, akkor lámpásként világítunk a magunk helyén. 

Az Úr Jézus a magvetőhöz hasonlítja önmagát, Ő hinti a magot, vagyis Isten beszédét. A termő-
föld pedig nem más, mint az ember szíve. Azért kell elvetni a magot, mert vetés nélkül nincs búza-
termés. Igaz, a föld vetés nélkül is terem, de csak tövist és bogáncskórót. Amíg az ige nem jut el a
szívünkbe, addig csak a gonosz vetése kel ki. A bűn jelenik meg és veszi birtokba az életünket. Vál-
tozás csak akkor történhet, ha bejut a szívünkbe Isten szava. Az Ő szavában életformáló erő van. 

Más példázatot is mondott nekik Jézus, de lehet úgy is fordítani, adott nekik. Ezzel kihangsúlyo-
zódik, hogy nem csak mondott nekik valamit, hanem átadta nekik. Vagyis odaadta, hogy vigyék ma-
gukkal. Vigyék haza, ne hagyják itt. És ez fejezi ki, hogy az ige vetőmag. Megkaptad, és vidd ma-
gaddal, zárd a szívedbe, és engedd, hogy elvégezze a maga munkáját. Az igét, Isten vetőmagját
használatra kapjuk. A vetőmag nem ér semmit, ha nem kerül a földbe. Azért kaptuk a Bibliát, hogy
használjuk, vagyis olvassuk, éljünk vele. El kell vetni, mint a búzát, csak itt  a talaj a szív, ami, ha
befogadja, újat fog teremni. Olyat, ami még nem volt. Mert az ige nélkül a szívünk, az életünk nem
tud jó termést hozni. Isten szava teszi termővé az életünket. Azért kaptuk, hogy befektessük a vető-
magot, vagyis ne tegyünk úgy, mint a példázatbeli szolga, aki elrejtette a talentumot (Mt 25,18). A
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gazda gonosz szolgának nevezi. Az a szolga, aki nem veti el az Istentől kapott magot, gonosz. Mi-
lyen állapotban van a Bibliánk? Látszik-e, hogy használatban van?

A mustármag apró, alig látható szabad szemmel, ezzel az Úr azt jelzi, hogy első szemrevételre
reménytelennek tűnik, hogy lesz ebből valami. Esélytelennek látjuk a sok gaz és gyom között. Há-
nyan így tekintenek Isten igéjére is. Ér ez valamit? Használ a Biblia? Ha orvosok, szakértők sem
boldogulnak, akkor majd pont a Biblia. Még ki is nevetik. Azt követően pedig félreteszik, vagy nem
keresik Isten megoldását. Nem mennek gyülekezetbe vagy lelkigondozóhoz, mert az úgy sem hasz-
nál. Mindent kipróbáltam, és nem segített, akkor az istentisztelet, a lelkigondozói beszélgetés mit
adhat. Való igaz, hogy hit által működik az ige. De a hit hallásból van, a hallás pedig az Isten igéje
által. Tehát az igét kikerülni nem lehet, ha gyógyulni, szabadulni, új életet kezdeni akarok. A vérfo-
lyásos asszony is mondhatta volna: hagyjatok békét Jézussal, most úszott el minden megtakarításom
a különféle orvosokra és gyógykezelésekre, és nem segített,  és akkor majd pont Jézus segít? Ő
azonban nem engedett a szívébe hamis hangot, hanem hittel ment. Felismerte, hogy Jézust nem le-
het emberekhez, emberi megoldásokhoz hasonlítani. A Krisztusba vetett hit hat. Ezt mi is véssük a
szívünkbe: A Krisztusba vetett hit hat. Nagy hatása van! 

Miért hatásos az ige? Mert minőségi mag! Jézus minőséget hozott, és általa minőségivé akarja
tenni az életünket. Ő nem csap be, nem etetésre használja a minőséget, és aztán adja a rosszabbat,
mint ahogy a násznagy mondta Kánában. Jézus a sátán minőség alatti terméke után adja a minősé-
get. Így már van összehasonlítási alapunk. Meglátjuk, hogy amit az Úr ad, az jó. A vetőmag jó!
Igen, a vetőmag jó, nem azzal van a hiba, és az fog belőle kifejlődni, aminek kell. Ha mustármagot
vet a gazda, nem csalán lesz belőle. Isten országa a kiváló minőség hazája. 

Kisebb minden magnál, de amikor felnő – hát ez a lényeg, kicsi,  reménytelennek tűnik. De ez
vetőmag ,és nem palánta, idő kell, amíg egyáltalán látni lehet, hogy lesz belőle valami. És mire fává
terebélyesedik, még több idő eltelik. Isten országának fontos jellemzője a türelem. Nagy szükség
van rá, mert a hirdetett ige is így működik, jelentéktelennek, bolondságnak tűnik, de erő van benne.
Azonban ahhoz, hogy ez előtűnjön, időre van szükség. Türelmesen kell várni és hordozni imádság-
ban az ige útját és munkáját. Az előző példázatokból megtudjuk, hogy van ellenség, aki mindent
megtesz, hogy az elvetett mag ne nőjön fel, és ne hozzon termést. Az is benne van, hogy az elvetett
magot, majd a földből kibúvó gyenge növényt gondozni kell. Így van ez a lelki életben is, gondozni
az igét és az új embert. Ez pedig az Úrral való élő kapcsolaton keresztül történik. Ima és igeolvasás
által végezhetjük el a legfontosabb munkálatokat, vihetjük be az erősítő, a növekedést elősegítő ás-
ványi anyagokat.

Azt láttuk, hogy türelemre, hosszútűrésre van szükségünk. A türelem pedig a Lélek gyümölcse.
Csakis ott van jelen, ahol a Szentlélek jelen van. Nem mi vagyunk türelmesek, hanem a bennünk
élő Lélek gyümölcse, ajándéka ez az életünkben. Ránk inkább a türelmetlenség a jellemző. A kon-
kolyt azonnal ki akarjuk szaggatni, és minél hamarabb betakarítanánk a termést. A türelmes hitnek
azonban megvan az eredménye, megerősödik a növény, és terebélyes fa lesz belőle. 

Ez a példázat nem világegyházat szimbolizál, hanem inkább azt jelzi, hogy a gyenge, jelentékte-
len krisztusi tanítványság meg fog erősödni, és nagy dolgok történnek általa. Sok ember talál majd
menedéket. Isten népe a bűnös, beteg, nyomorult ember menedéke. De nem elfekvő intézet. Nem
azt jelenti, hogy ott a bűnös megbújhat, és zavartalanul élhet a bűneinek, szenvedélyeinek, vágyai-
nak. Azt jelenti ez, hogy akinek segítségre van szüksége, itt menedéket kap, és útmutatást, hogyan is
jöhet rendbe az élete. A gyülekezet reménységet nyújt, és rámutat: van Szabadító, van, Aki a re-
ménytelennek ítélt életet is újjá tudja tenni.

Gondoljuk végig, jönnek-e ma emberek, hogy a gyülekezet ágain  megtelepedjenek? Nyújt-e a
gyülekezet oltalmat az új életet kezdő embernek? Megtalálják-e helyüket az egyházban az eddig el-
veszett, bűnben és Isten nélkül élő emberek? Adja az Úr, hogy ma is reményt nyújtson az egyház, az
új és örök élet reménységét. A minőségi élet lehetőségét kínáljuk, és ebben segítsük azokat, akik vá-
gyakoznak rá.
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Egy másik példázatban Isten országának hatékonyságát fejezte ki az Úr. A kovászhoz hasonlítot-
ta, hisz azt mindenki ismerte. Sőt, most, a karantén-időszakban szintén sokan készítettek, és látták,
milyen hatékony, ha belekerül a lisztbe.  De nem elég kovászt készíteni, mert az még nem kenyér.
Bele kell juttatni az elkészített kovászt a lisztbe, és akkor majd elvégzi a munkáját, kifejti hatását. 

Isten ideadta az igét, azonban azt bele kell az életünkbe juttatni. Ha csak a polcon tartjuk, nem
tapasztaljuk meg életátalakító munkáját. A kovász sem végzi el a kelesztést, ha a hűtőben marad.
Azért kaptuk az igét, hogy belejuttassuk az életbe. A sajátunkéba, és majd a másokéba.

A gyülekezet lehet az az asszony, aki fogja a kovászt, és felhasználja. Rá kell döbbennünk: azért
van a kovász, hogy belekerüljön a lisztbe. És ezt a műveletet az asszony, az egyház végzi el. Azért
vagyunk, hogy használjuk az igét, hirdessük Isten országának evangéliumát. Bele kell juttatnunk
környezetünkbe az életet adó kovászt.

Az asszony a maga munkáját hittel végzi, meg van győződve arról, hogy a kovász az egész tész-
tát megkeleszti.  Hisz a kovász hatásában. Ha nem így tenne, semmi értelme sem volna az egész
munkájának. 

Hisszük-e, hogy a kovászban van hatóerő, hogy meg fogja keleszteni a tésztát? Hisszük-e, hogy
a hirdetett ige által életek változhatnak meg? Néha úgy tűnik, mintha sok gyülekezet elvesztette vol-
na ezt a hitét. Ha nem várjuk, hogy az ige hirdetése, a bizonyságtételek elmondása nyomán történik
valami, akkor nincs értelme az egésznek. Csak akkor, ha a kovász hat.  A kovász pedig hat. Ma is
hatékony, nemcsak régen. Ezért alkalmazzuk bátran.

Ez a példázat is azt üzeni, hogy jöjjünk bátran az Úrhoz. Keressük Őt, mert van megoldása az
életre, csak igénybe kell venni. Van vetőmag, és van kovász, de bele kell juttatni az életünkbe. Ha
belekerült, akkor el is végzi a munkáját, hiszen a kovász sem veszítette el az erejét. Isten igéje ma is
hatékony.

Ámen!

Fohász: Köszönjük, Úr Jézus Krisztus, hogy Te ma is jelen vagy az istentiszteleten, és mi ezt a
jelenlétet  megtapasztalhattuk.  Igéd  megszólított,  eljutott  Lényünk  mélyébe,  és  ott  munkálkodik.
Nincs csodálatosabb, mint találkozni Veled, és hallani a hangod. Hálásak vagyunk, hogy még ma is
szólsz, mert terved van az életünkkel. Azt akarod, hogy az élő ige belénk hatoljon és átalakítson. Vé-
gezd el, hogy az életünk oltalmat adó mustárfává terebélyesedjen.

Könyörülj, hogy mi is olyan gyülekezetté váljunk, ahol a kereső emberek reményt kapnak, és
megtalálják a Hozzád vezető utat. Kérünk, hadd találjanak gyógyulásra, szabadulásra a megkötö-
zöttségekben élők. Mutasd meg általunk az élet útját azoknak, akik még nem találták meg azt. 

Bocsásd meg, Urunk, amikor nem használtuk fel a Tőled kapott vetőmagot, hanem elrejtettük,
mert nem akartunk vele fáradozni. Fontosabb volt a magunk ügye, az anyagi gyarapodás, a világ-
gal való lépéstartás, mint a lelkek mentése. Szabadíts ki minket ebből a csapdából, és add, hogy
hintsük a magot, az igét. 

Édesatyánk, azt is  bocsásd meg, amikor oly türelmetlenek voltunk, azonnal akartuk a termést,
vagy mindjárt ki akartuk szaggatni a konkolyt. Áldott légy, hogy te nem gyomlálsz, hanem türelme-
sen vársz  ránk. Könyörülj, hogy ragadjuk meg a lehetőséget, és fogadjuk be igédet, és engedjünk
neki.

Köszönjük, hogy most is elcsendesedhettünk, és Te meghallgatod imádságunkat. Könyörülj a be-
tegeken, a nehéz helyzetben lévőkön, gyermekeken és időseken. Mutasd meg, Urunk, a keskeny utat
a fiataloknak, hogy időben lépjenek rá, és az örök élet felé haladjanak.

Köszönjük, hogy Rád bízhatjuk magunkat!

Ámen!
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